

**Angus Reid Institute
Canada and the Culture Wars
July 26-31, 2023**

Some questions have been withheld for future release.

La version française suivra.

[T] Q1.

Base=All

Single choice

Thinking about your day-to-day life, how often, if at all, would you say you “hold your tongue” – that is, choose not to say something you might otherwise have said – because of the other people who are present?

Multiple times a day

At least once a day

A few times a week

Only rarely

Almost never

[T]Q2.

Base=All

Single choice

[ROTATE]

When you think about people being more careful with what they say and how they say it to avoid offending people around them or others who may hear their message, would you say...

Society IS becoming more careful with language – and that’s a GOOD thing

Society IS becoming more careful with language – and that’s a BAD thing

Society IS not becoming more careful with language – and that’s a GOOD thing

Society IS not becoming more careful with language – and that’s a BAD thing

We have just a few more questions ...

Q3. [T, Young Leaders]

Base=All

Single Choice

Some celebrities and public figures have been “cancelled” after saying or supporting something controversial, usually regarding race, sexuality, or gender. (Note we’re not referring here to someone committing a serious illegal action such as sexual assault.) Being “cancelled” often means career-limiting consequences i.e. losing sponsorship deals or public appearances being dropped.

What's your own overall view of this trend? Do you think it is:

Suppressing free speech in the name of political correctness

OR

An important way to ensure public figures are accountable for their behaviour

Q5.

Base=All

Single choice

Do you agree or disagree with the following statements?

Students should be allowed to have 'safe spaces' where they can avoid conversations that make them uncomfortable

Universities campuses should prohibit speakers who promote offensive views about race or gender

"Trigger warnings" are a good way to keep people from reliving past stress, anxiety, or trauma

It's okay that classic literature is republished with offensive words censored or changed

Strongly agree

Agree

Disagree

Strongly disagree

Not sure/Can't say

Q6.

Base=All

Single choice grid

The debates around a lot of these issues are coming to be known as the "culture wars". From the list below – please choose up to three words that you most associate with these types of discussions and debates:

[Randomize]

Divisive

Exhausting

Unnecessary

Important

Informative

Energizing

Unifying

Other: _____

None of these

Français

[T] Q1.**Base=All****Single choice**

Pensez à votre vie quotidienne. À quelle fréquence est-ce que vous « surveillez votre langage » (c.-à-d. vous choisissez de ne pas dire quelque chose que vous auriez autrement dit), à cause des gens qui sont présents alentour de vous?

Plusieurs fois par jour

Au moins une fois par jour

Quelques fois par semaine

Rarement

Presque jamais

[T]Q2.**Base=All****Single choice**

[ROTATE]

Réfléchissez aux personnes qui font de plus en plus attention à ce qu'elles disent afin de ne pas offenser les gens autour d'eux ou ceux qui pourraient les entendre. Diriez-vous...

La société DEVIENT de plus en plus prudente avec le langage, et c'est une BONNE chose

La société DEVIENT de plus en plus prudente avec le langage, et c'est une MAUVAISE chose

La société NE devient PAS de plus en plus prudente avec le langage, et c'est une BONNE chose

La société NE devient PAS de plus en plus prudente avec le langage, et c'est une MAUVAISE chose

Il nous reste quelques autres questions...

Q3. [T, Young Leaders]**Base=All****Single Choice**

Certaines célébrités et figures publiques ont été « bannies » ou « annulées » après avoir soutenu ou tenu des propos controversés, habituellement en lien avec la race, la sexualité ou le genre. (Veuillez noter que nous ne parlons pas ici de personnes ayant commis des actes illégaux graves, comme une agression sexuelle.) Être « annulé » engendre souvent des conséquences négatives sur la carrière de ces personnes, comme la perte de commandites ou l'annulation d'apparitions publiques.

Quelle est votre opinion générale à propos de cette tendance? Croyez-vous :

Ça met en danger la liberté d'expression au nom de la rectitude politique

OU

C'est une façon importante de s'assurer que les figures publiques soient tenues responsables de leurs comportements

Q5.

Base=All

Single choice

Êtes-vous d'accord ou non avec les énoncés suivants?

Les étudiants devraient avoir accès à des « espaces sûrs » où ils peuvent éviter les conversations qui les dérangent

Les campus universitaires devraient interdire les orateurs qui font la promotion d'opinions injurieuses sur la race et le genre

Les « traumavertissements » (avertissements émis pour indiquer un contenu délicat) sont une bonne manière d'empêcher que les gens revivent du stress, de l'anxiété ou un traumatisme

C'est correct que l'on censure ou change les mots offensants dans certaines œuvres classiques de littérature avant de les publier à nouveau

Tout à fait d'accord

D'accord

En désaccord

Tout à fait en désaccord

Je ne suis pas certain / je ne peux pas dire

Q6.

Base=All

Single choice grid

Les débats qui entourent ce genre de sujet sont souvent appelés « guerres culturelles ». Dans la liste ci-dessous, veuillez choisir les mots qui, selon vous, décrivent le mieux ce type de discussions et de débats (jusqu'à trois mots) :

[Randomize]

Divise

Épuisant

Pas nécessaire

Important

Informatif

Stimulant

Unifiant

Autre : _____

Aucun d'entre eux